
 
 
 

 

 
Valtuustoaloitteet 
  
Kvalt § 18 22.04.2024     
      
  
 Valtuustoryhmillä ja valtuutetuilla on oikeus hallintosäännön 125 §:n mukaan tehdä 
 kirjalliseen muotoon laadittuja aloitteita kunnan toimintaa ja hallintoa koskevista 

asioista ja antaa ne puheenjohtajalle. 
 
 Aloitetta ei oteta heti käsiteltäväksi, vaan se lähetetään kunnanhallituksen 
 valmisteltavaksi. Valtuusto voi erikseen päättää, että aloitteesta käydään 
 lähetekeskustelu siitä, miten asia on valmisteltava. Lähetekeskustelua varten aloite on 
 hyvissä ajoin ennen kokousta toimitettava valtuuston puheenjohtajalle. 
  

 Mahdolliset valtuustoaloitteet merkitään jätetyiksi ja lähetetään kunnanhallitukselle  
 valmisteltavaksi. 
 
 Päätös 
 
 Sami Kortelainen jätti Perhon kokoomuksen puolesta seuraavan valtuustoaloitteen:  

 
Perhon kunta sitoutuu neuvottelemaan luonnonhaittakompensaatiosta eli rahallisesta 
korvauksesta Hyötytuuli Oy:n kanssa. Aloite koskee suunnitteilla olevan ja 
mahdollisesti rakennettavan Kokkonevan tuulipuistoalueen ympäristö- ja 
luonnonhaittavaikutuksia. 
 
Me Perhon kunnanvaltuuston Kokoomuksen valtuustoryhmä esitämme, että Perhon 
kunta sitoutuu neuvottelemaan Hyötytuuli Oy:n kanssa kompensaatiota luonnonhaitta 
menetykselle.  
 
Kokkonevan tuulipuisto sijoittuu rauhoitetun, herkän ja erämaisen soidensuojelualueen 
viereen. Tuulipuisto tulee näkymään laajasti luonnonsuojelualueelle. Tuulivoimapuisto 
ei paranna näitä luontoarvoja rakentamisen toteuduttua ja haittaa alueen 
virkistyskäyttöarvoa. 
 
Perhon kunnan strategiassa, puheista tekoihin vuosille 2022-2030, on ns. neljässä 
askeleessa asetettu yhdeksi tavoitteeksi kuntalaisten hyvinvointi.  
 
Tämä askel kirjoitetaan: 
"Yhdessä hyvinvointi 
- Pidetään huolta ihmisistä, sekä henkisestä, että fyysisestä hyvinvoinnista. 
- Kunta ja kuntalaiset yhteistyössä parantamaan viihtyisyyttä: tapahtumia, ympäristön 
viihtyvyyden kohentaminen talkoovoimin. 
- Tehdään yritysten kesken enemmän yhteistyötä, tietoa tekemisistä ja 
yhteiskehittämisestä." 
 
Mahdollinen korvaussumma olisi hyvä sijoittaa alueen ekologian palauttamiseen, 
ottaen huomioon esim. Perhonjoen valuma-alueen latvavesialueiden Jängänjärvi-
Penninkilammet-Penninkijoki vedenpinnan laskeminen sotien jälkeen. Huomioiden 
Jängän kyläläisten aloite ja käsittely Ely-keskuksessa. 
 
Näin kompensaatio palvelisi lähes kaikkia kuntalaisia ja alueen matkailijoita. 
 
Perhon kokoomuksen puolesta 
Sami Kortelainen 
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